
 

 

 

Børne- og Undervisningsministeriet 

7. februar 2025 

Sagsnr.: 25/03413  

Folketingets Lovsekretariat 

Christiansborg 

Medlem af Folketinget Lotte Rod (RV) har den 4. februar 2025 stillet 

spørgsmål nr. S 618, som hermed besvares. 

Spørgsmål nr. S 618: 

”Hvad er ministerens holdning til, at unge har brug for at blive bedre til 

informationssøgning i en tid med AI, og vil ministeren sikre et biblioteks-

tilbud i stx- og hhx-uddannelserne?” 

Svar: 

Det er meget vigtigt, at unge mennesker får oparbejdet solide informati-

onskompetencer igennem deres gymnasieforløb – især i nutidens sam-

fund, hvor AI for mange unge er blevet indgangen til at finde information.  

I følge Lov om gymnasiale uddannelser skal eleverne i fagene på de gym-

nasiale uddannelser ”lære at søge information og forholde sig kildekritisk, 

når de søger viden gennem digitale medier”. Der er således i lovgivningen 

og i udvalgte læreplaner, herunder i de store skriftlige opgaver, krav til, at 

eleverne lærer at søge informationer og forholde sig kildekritisk. 

 

I den forbindelse kan det være en god idé for en ungdomsuddannelsesin-

stitution at have et kvalificeret bibliotekstilbud. Samtidig ønsker regerin-

gen ikke unødig regulering, og jeg har tillid til, at man på hvert enkelt 

gymnasium kan træffe de beslutninger, der skal til for at leve op til lovgiv-

ningens krav om, at eleverne oparbejder informationskompetencer.  

 

Jeg mener således, at det skal være op til de enkelte gymnasier, om de vil 

vælge at prioritere et bibliotek og en bibliotekar, eller om de på anden vis 

vil sikre elevernes informationskompetencer, fx ved at styrke faglærernes 

rolle i forhold til dette.  

 

  

Med venlig hilsen 

 

 

Mattias Tesfaye 

Offentligt
S 618 endeligt svar
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